
Dagsorden til klyngebestyrelsesmøde i Klynge NB G 

Dato: mandag den 22. januar 2024. 

Tid: kl. 17.00-19.00 

Sted: Studsgården, mødelokale 1. sal.  

 

Til stede: Sasha (forældre Studsgården), Charlotte (pædagog Studsgården), Vilhelm 

(forælder Børnehuset Emdrup/Søgård), Mark (klyngeleder) og Carsten (pæd. leder 

Børnehuset Emdrup/Søgård) 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat og valg af ordstyrer/referent 

 

Referat er godkendt. 

Mark blev ordstyrer. 

Carsten blev referent. 

 

2. Økonomi Status og drøftelse af klyngens økonomi *Information, drøftelse og 

beslutning (10 min). Kl. 17.05-17.15 

 

Det lader til, at vi går ud med et underskud på 800.000 kroner i 2023. Vi får det 

endelige resultat om 2-4 uger. 

 

I klyngen har vi for vane at være solidariske, når nogen af enhederne i klyngen af 

den ene eller anden grund kommer ud med et underskud. Dette bakkede 

bestyrelsen op om. 

 

3. Ny Budgetmodel og budget for 2024 Budgettet for 2024 og opfølgning på høring 

om Ny Budgetmodel for daginstitutioner i Københavns kommune. Ved 

bestyrelsesmødet præsenteres hovedpunkterne i den besluttet model. Ændringer 

vil træde i kraft fra 2024 med en løbende indfasning over tre år.  

Det er med glæde at kunne fortælle, at vores høringssvar på hvilken model vi 

ønskede som den bedste model, også er den model, som der politisk er blevet 

besluttet for København. 

Information, drøftelse (30 min). Kl. 17.15-17.45 

 

Mark præsenterede de tre økonomimodeller, der var i høring, med fokus på den 

model (model 2), det endte med at blive. Det var også den model, vi ønskede i 

vores høringssvar. 

 

I budgettet for 2024 budgetteres der med, at der er et underskud på 800.000 kr. i 

2023 og derudover bliver der sat cirka 800.000 kroner af til klyngeseminar, 

lederseminar og Ny Løn, og 200.000 til en klyngebuffer. Udover disse beløb, bliver 

pengene, der er udmeldt pr. enhed i enheden.  

 



I sommeren ’23 blev der udmeldt en besparelse på 0,75 % af budgettet for 2023. 

Denne besparelse fortsætter i 2024, hvor der derfor ligeledes tages 0,75 procent 

af budgettet. 

 

4. Velkommen til bestyrelsen, herunder valg til for- og næstforperson i 

forældrebestyrelsen. Vedhæftet dagsorden er ’Velkommen i forældrerådet og 

forældrebestyrelse’. 

Information, drøftelse, beslutning (10 min). kl. 17.45-17.55 

 

Vilhelm blev valgt som formand. 

 

På det kommende forældrebestyrelsesmøde vælges en næstformand. 

 

Pause 

 

5. Opfølgning fra områdemødet for forældrerepræsentanterne den 30. november. 

Deltagere fra mødet på Området refererer fra mødet, samt vi drøfter om indholdet 

fra mødet eventuel har betydning for vores bestyrelse. 

 *Information, drøftelse, beslutning (20 min). kl. 18.05-18.25 

 

Jesper og ark deltog. Her var bl.a. oplæg af en jurist og af KFO (Københavns 

Forældreorganisation). KFO vil kunne inviteres med på et bestyrelsesmøde, hvis 

dette har interesse. 

 

Der fortælles evt. mere på et kommende møde, da Jesper ikke deltog på dette. 

 

6. Årshjul for 2024 Vi drøfter og beslutter et årshjul for 2024, kom gerne med 

eventuelle input og emner til bestyrelsesmødet, hvad optager dig/jer. Vedhæftet 

er  

*Information, drøftelse, beslutning (20 min). kl. 18.25-18.45 

 

Vi talte om, hvad der kunne komme i et årshjul. 

 

Vi besluttede, at vi på bestyrelsesmødet d. 22/5 taler om de kommende tilsyn og 

lukkedage. 

 

Vi besluttede, at vi på bestyrelsesmødet d. 27/11 følger op på tilsynene i 

enhederne. 

 

7. Orientering Diverse orienteringer.  

Herunder Status på høring om kapacitetstilpasning i Børnehusene ved Skoven. 

 Information, drøftelse (10 min). Kl. 18.45-18.55 

 



Mark fortalte, at der lægges op til, at den ene matrikel i Børnehusene ved Skoven 

bliver lukket midlertidigt i stedet for permanent. Det er en beslutning Børnehusene 

ved Skoven er tilfredse med. Den endelige beslutning foreligger d. 27/2. 

 

8. Eventuelt (5 min) 18.55-19.00 


